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PM 2005 RIV (Dnr 022-1487/2005, 022-1972/2005) 
 
 
Samverkan mellan Stockholms stad, Stockholms akademiska 
forum och Stockholms studentkårer 
Skrivelse av Mirja Särkiniemi (s) om samverkan mellan Stockholms studentkårer 
och Stockholms stad 
Skrivelse av Mirja Särkiniemi (s), Åsa Romson (mp) och Ann-Margarethe Livh 
(v) om samverkan mellan Stockholms stad och Stockholms Akademiska Forum  
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
1. Stockholms stad ingår i ett samarbete med Stockholms Akademiska Forum för 

en period om tre år med början 2005-07-01 i enlighet med vad som anförs i 
denna promemoria. 

2. Stadsledningskontoret får i uppdrag att i samarbete med styrelsen för Akade-
miskt Forum utarbeta ett avtal som reglerar parternas åtaganden och en aktivi-
tetsplan för det kommande året.  

3. Finansborgarrådet får i uppdrag att utse en vice ordförande och stadslednings-
kontoret får i uppdrag att utse resterande fem representanter för staden i 
Stockholms Akademiska Forum. 

4. Stockholms Akademiska Forum medges ett bidrag om 1,25 mnkr som delfi-
nansiering för verksamheten andra halvåret 2005. 

5. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2. Till kommunstyrelsens förfogande för oförut-
sedda behov i 2005 års budget och redovisas under Kommunfullmäktige m.m.  

6. Stockholms Akademiska Forum medges ett bidrag om 2,5 mnkr som delfinan-
siering för verksamheten under 2006. 

7. Medelsbehovet för 2006 har beaktats i kommunstyrelsens förslag till budget 
2006. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2. Till kommunstyrelsens förfogande för 
oförutsedda behov i 2006 års budget och redovisas under Kommunfullmäktige m.m.  

8. Stockholms stad inrättar ett årligt återkommande studentråd i enlighet med vad 
som anförs i denna promemoria. 

9. Kommunstyrelsen anser att skrivelse av Mirja Särkiniemi (s) om samverkan 
mellan Stockholms studentkårer och Stockholms stad samt skrivelse av Mirja 
Särkiniemi (s), Åsa Romson (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) om samverkan 
mellan Stockholms stad och Stockholms Akademiska Forum är besvarade med 
de beslut som fattas i detta ärende. 

 
 
Föredragande borgarrådet Erik Nilsson anför följande. 
 
Bakgrund 
 
Mirja Särkiniemi (s) har i en skrivelse den 6 april 2005 föreslagit att staden skall inrätta 
ett forum där studenter och politiker möts, bilaga 1. 
 Mirja Särkiniemi (s), Åsa Romson (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) har i en skrivel-
se den 9 maj 2005 föreslagit att stadsledningskontoret får i uppgift att inleda samtal med 
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Stockholms Akademiska Forum om förutsättningar och former för att staden ingår i 
StAF, bilaga 2. 
 
Remisser 
 
Skrivelserna har remitterats till stadsledningskontoret. 
 Stadsledningskontoret anser att staden skall ingå ett samarbete med Stockholms Akade-
miska Forum (StAF) och Stockholms Studentkårers Centralorganisation (SSCO).  

 
Mina synpunkter 
 
Stockholm är en stor kunskaps- och vetenskapsstad med 26 universitet och högskolor. 
Här finns ca 80 000 studenter, över 10 000 lärare och forskare och 1000 professorer. 
Det är en viktig grupp av våra invånare ur flera olika aspekter och Stockholms attrak-
tionskraft beror till stor del på hur Stockholm fungerar som studentstad.  

I staden finns också 20 000 gymnasieelever och en omfattande vuxenutbildning. 
Kopplingen mellan dessa och högskolorna och universiteten behöver förstärkas och 
samarbetet intensifieras.  

Det finns flera saker som staden har att vinna på att bli en aktiv part i Stockholms 
Akademiska Forum. Samarbetet kan handla om insatser för en breddad rekrytering till 
högre studier, höja attraktiviteten av staden som arbetsgivare, knyta forskningen närma-
re stadens verksamheter, skapa en närmare koppling mellan högskolorna och stadens 
gymnasieskolor och vuxenutbildning samt att marknadsföra staden som en kunskaps- 
och vetenskapsstad.  

Om omvärlden uppfattar Stockholm som en tydlig kunskaps- och vetenskapsstad 
kan det ge flera bieffekter. Det kan leda till fler etableringar av kunskapsintensiva före-
tag, fler utländska forskare och fler internationella studenter. Allt detta leder till att sta-
dens välstånd ökar. Det kan också innebära att det vore lättare att få tillgång till stora 
forskningsresurser för att bilda kvalificerade forskningscentra inom för Sverige intres-
santa områden.  

Dialogen mellan studenterna och staden, både med tjänstemän och politiker, behö-
ver utvecklas och formaliseras. På stadsledningskontoret skall det finnas en samtalspart 
gentemot studenterna. För dialogen mellan politiker och studenter inrättas ett årligt 
återkommande studentråd. Studentrådet skall träffas minst en gång per år. Vid rådet 
skall berörda borgarråd samt representanter för Stockholms Studentkårers Centralorga-
nisation (SSCO) och studentkårerna vid de högskolor som ingår i Stockholms Akade-
miska Forum (StAF) delta. Eftersom SSCO finns representerat inom StAF kommer en 
dialog mellan staden och studenterna även att föras där.  

Staden har redan idag ett samarbete med studenterna kring studentbostäder. Tjäns-
temän från AB Svenska Bostäder, markkontoret, stadsbyggnadskontoret och stadsled-
ningskontoret träffar kontinuerligt representanter från Stiftelsen Stockholms Studentbo-
städer (SSSB) och SSCO. Detta arbete skall fortlöpa vid sidan av studentrådet.    
 Jag föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Stockholms stad ingår i ett samarbete med Stockholms Akademiska Forum för 
en period om tre år med början 2005-07-01 i enlighet med vad som anförs i 
denna promemoria. 

2. Stadsledningskontoret får i uppdrag att i samarbete med styrelsen för Akade-
miskt Forum utarbeta ett avtal som reglerar parternas åtaganden och en aktivi-
tetsplan för det kommande året.  
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3. Finansborgarrådet får i uppdrag att utse en vice ordförande och stadslednings-
kontoret får i uppdrag att utse resterande fem representanter för staden i Stock-
holms Akademiska Forum. 

4. Stockholms Akademiska Forum medges ett bidrag om 1,25 mnkr som delfinan-
siering för verksamheten andra halvåret 2005. 

5. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2. Till kommunstyrelsens förfogande för oförut-
sedda behov i 2005 års budget och redovisas under Kommunfullmäktige m.m.  

6. Stockholms Akademiska Forum medges ett bidrag om 2,5 mnkr som delfinan-
siering för verksamheten under 2006. 

7. Medelsbehovet för 2006 har beaktats i kommunstyrelsens förslag till budget 
2006. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2. Till kommunstyrelsens förfogande för 
oförutsedda behov i 2006 års budget och redovisas under Kommunfullmäktige m.m.  

8. Stockholms stad inrättar ett årligt återkommande studentråd i enlighet med vad 
som anförs i denna promemoria. 

0. Kommunstyrelsen anser att skrivelse av Mirja Särkiniemi (s) om samverkan 
mellan Stockholms studentkårer och Stockholms stad samt skrivelse av Mirja 
Särkiniemi (s), Åsa Romson (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) om samverkan 
mellan Stockholms stad och Stockholms Akademiska Forum är besvarade med 
de beslut som fattas i detta ärende. 

 
Stockholm den 21 oktober 2005 
 
ERIK NILSSON 
 
 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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ÄRENDET 
 
Mirja Särkiniemi (s) har i en skrivelse den 6 april 2005 föreslagit att staden skall inrätta 
ett forum där studenter och politiker möts, bilaga 1. 
 Mirja Särkiniemi (s), Åsa Romson (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) har i en skrivel-
se den 9 maj 2005 föreslagit att stadsledningskontoret får i uppgift att inleda samtal med 
Stockholms Akademiska Forum om förutsättningar och former för att staden ingår i 
StAF, bilaga 2. 
 
REMISSER 
 
Skrivelserna har remitterats till stadsledningskontoret. 

 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 26 september 2005 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 
Bakgrund 
Mirja Särkiniemi (s) har i en skrivelse den 6 april 2005 föreslagit att staden skall inrätta ett forum 
där studenter och politiker möts. Stadsledningskontoret föreslås få i uppgift att utarbeta förslag 
på hur ett forum med diskussioner mellan studenter och politiker organiseras.  
 Åsa Romson (mp), Ann-Margrethe Livh (v) och Mirja Särkiniemi (s) har i en skrivelse den 9 
maj 2005 föreslagit att stadsledningskontoret får i uppgift att inleda samtal med Stockholms 
Akademiska Forum om förutsättningar och former för att staden ingår i StAF. Stadsledningskon-
toret föreslås återkomma till kommunstyrelsen med ett förlag på hur samarbetet ska se ut och 
kostnaderna för detta.  
 Stadsledningskontoret har nu inlett ett samtal med Stockholms Akademiska forum om for-
merna för samarbete med StAF. I detta ärende lämnas ett förslag på hur samarbetet med StAF 
och Stockholms Studentkårers Centralorganisation (SSCO) skall organiseras.. 
 
Stadsledningskontorets förslag 
Stockholm är i allra högsta grad en kunskaps- och vetenskapsstad med 26 universitet och hög-
skolor (UoH), varav några är mycket små. På dessa UoH studerar i dag ca 80 000 studenter varav 
6000 är forskarstuderande och 3 000 internationella studenter. Till detta kommer att det finns ca 
10 000 lärare och forskare, 1000 professorer och 800 gästlärare och forskare. Den gemensamma 
omsättningen är drygt 10 miljarder varav en mycket stor del är forskningsresurser.  
 Ungefär två tredjedelar av studenterna kommer från regionen och en hög andel av dem full-
följer sina studier inom rimlig tid. Drygt var tionde student går sedan vidare till forskning.  
 Stockholms stad har av tradition också en omfattande vuxenutbildning, och en väl fungerande 
organisation för densamma. När Kunskapslyftet startade i slutet på 90-talet kunde Stockholm på 
mycket kort tid redovisa drygt 12 000 vuxna heltidsstuderande.  
 Stockholm är således en mycket stark kunskapsregion och räknas som ett av EU:s 11 främsta 
utbildnings- och forskningscentra. 
 Företrädare för vetenskapssamhället i Europa och Nordamerika intervjuade i samband med 
ESOF-konferensen i augusti 2004 externa aktörer och det visade sig att bilden av Stockholm som 
kunskapsregion är svag och diffus. Stockholm kommer dessutom bara på 15 plats i en ranking 
som handlar om ”Cities to locate business” som Healey & Baker publicerat i European Cities 
Monitor. 
 Förutsättningen för att dra till sig kunskapsintensiva företag är att ständigt, genom konferen-
ser, kongresser, mässor och olika marknadsföringsåtgärder visa på stadens möjligheter, såväl på 
det kunskapsmässiga/vetenskapliga planet som på möjligheten att erbjuda svenska och utländska 
familjer god miljö och god service, menar stadsledningskontoret. 
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Stockholms Akademiska Forum, StAF 
Stockholms Akademiska Forum, StAF, bildades 1997 genom ett initiativ från Stockholms Aka-
demiska Rektorskonvent. Syftet var att skapa ett organ som skulle ge universitet och högskolor 
ett ansikte utåt. StAFs viktigaste uppgift var och är att göra Stockholm som akademisk region 
och som studentstad synligt både i Sverige och utomlands. StAF är organiserat som en institution 
inom Stockholms universitet. 
 Inom StAF samarbetar för närvarande nio universitet och högskolor: Danshögskolan, Han-
delshögskolan, Karolinska Institutet, Konstfack, KTH, Lärarhögskolan, Operahögskolan, Stock-
holms universitet och Södertörns högskola. Vidare är SSCO representerat i StAFs nuvarande 
styrelse. 
 Högskolorna bidrar till utgifterna genom att betala en viss procentsats av sin omsättning. 
Ambitionen är att samtliga universitet och högskolor i regionen skall ges möjlighet att medverka i 
StAF. Stockholms stad stöder den ambitionen. I starten var StAF mest inriktat på forsknings- 
och vetenskapsinformation. Under de 6,5 år som organisationen har funnits har verksamheten 
breddats och nya uppgifter har tillkommit. Tidigt kompletterades uppdraget med en rekryterings-
uppgift . StAF är lokaliserat till Kulturhuset, dvs ”mitt i staden”. Det ansågs därför lämpligt att 
använda det för att ge blivande studenter information om vilka studiemöjligheter som finns. De 
olika rekryteringsaktiviteter man har samlar mer än 23 000 besökare per år. 
 Vidare har StAF sedan ett par år tillbaka haft i uppdrag att sköta webbtjänsten Högskolekon-
takt, som tidigare legat på Tekniska Högskolan, KTH. Tjänsten gör det möjligt för små och me-
delstora företag, SME, att hitta en kontakt inom högskolevärlden, som kan hjälpa dem med olika 
kunskapsfrågor. I dagsläget har mer än 130 ärenden förmedlats till olika institutioner. 
 StAF medverkar också i olika aktiviteter och projekt som finansieras dels med inhemska me-
del och dels med EU-medel. Som exempel på pågående eller avslutade projekt kan nämnas ”Mo-
bila Studenter” som utvecklar mobila tjänster för studenter, ”Högskolornas Företagsforum” som 
tillhandahåller uppdragsutbildning för SME, ”Guideprojektet” som förser museer med studenter 
som guide på helgerna, ”Skugga en student” som låter gymnasister följa en student på högskolan 
under en dag, m.m. Knutet till StAF finns ett antal arbetsgrupper med representanter för högsko-
lorna med ansvar för bl a studieinformation, mångfaldsfrågor och marknadsföring. 
 Inom StAF finns dessutom projektet Studying Stockholm vilket bygger på ett samarbete mel-
lan 20 av högskolorna i Stockholm. Det övergripande målet är att öka antalet internationella 
studenter, doktorander och gästforskare vid högskolorna i Stockholm. Studying Stockholm ver-
kar även för att de internationella studenter, doktorander och forskare som kommer hit skall ges 
ett sådant mottagande att de vidarebefordrar en positiv bild av stockholmsregionen.  
 
Stockholms stad 
Kommunerna har i dag generellt fler högskoleutbildade bland sina anställda än vad som finns i 
näringslivet. Bedömningen är att efterfrågan på högskoleutbildad personal kommer att öka inom 
i stort sett alla de områden som en kommun ansvarar för. 
 Stockholms stad har, i likhet med många andra kommuner, en relativt hög medelålder bland 
många yrkesgrupper vilket leder till att rekryteringsbehovet kommer att bli mycket stort den 
närmaste tioårsperioden. Sannolikt kommer man att få anställa en hel del personer som inte har 
adekvat utbildning för de arbetsuppgifter vederbörande skall klara. Till detta kommer att kunska-
per inom vissa områden i allra högsta grad är en färskvara och att ständig kompetensutveckling är 
nödvändig. 
 Att rekrytera och behålla personal av olika kategorier och att ha attraktiva arbetsplatser med 
möjlighet till personalutveckling är därför en stor utmaning för staden. Med denna vetskap har 
staden inrättat Kompetensfonden som skall fortsätta sitt arbete till utgången av 2006. 
 Ambitionen i landet är att hälften av alla ungdomar skall ha påbörjat en högskoleutbildning 
före 25 års ålder. Bland stockholmsungdomarna har man inte kommit upp i denna nivå ännu. I 
Stockholm finns en mycket stor grupp invandrarungdomar och en mycket stor grupp ungdomar 
från studieovana hem. Skulle fler ur dessa grupper kunna rekryteras in till högskolestudier skulle 
mycket vara vunnet. Det är då främst inte fråga om att uppnå en viss procentsats utan att samhäl-
let som helhet skulle få en bättre rekryteringsbas av personer med erfarenhet från flera olika 
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kulturer i vid bemärkelse. Självfallet skulle detta också vara värdefullt för Stockholms stads rekry-
teringsbehov. 
 Stockholm har under många år haft en kommunal vuxenutbildning av betydande dimensioner. 
Inte minst människor som kommit hit från andra länder behöver ofta i större eller mindre om-
fattning studera för att komplettera eller fräscha upp sina kunskaper för att kunna gå ut på ar-
betsmarknaden och inte behöva vara beroende av samhällets stöd. Denna form av kompletteran-
de studier kan omfatta även högskolestudier. 
 
Stockholms Studentkårers Centralorganisation (SSCO) 
SSCO är ett samarbetsorgan för över femtio medlemskårer med totalt närmare 80 000 studenter 
som medlemmar. Det är alltså kårerna som är medlemmar och inte de enskilda studenterna. En 
del av kåravgiften som alla studenter betalar går till SSCOs verksamhet. SSCO har tre huvudupp-
gifter:  
att värna om och utveckla Stockholm som Sveriges ledande utbildningsort. 
att erbjuda mötesplatser för Stockholms studenter och studentkårer. 
att tillhandahålla gemensam service för studenterna i Stockholm. 
  
SSCOs högsta beslutande organ är Studentrådet, en fullmäktigeförsamling som består av repre-
sentanter för alla SSCOs medlemskårer. Studentrådet väljer SSCOs ordförande och vice ordfö-
rande samt dess styrelse. Efter varje verksamhetsår granskar Studentrådet arbetet och beslutar 
om ansvarsfrihet för styrelsen. SSCO är representerat i StAFs styrelse. Ordinarie kontinuerlig 
samverkan mellan staden och studenterna föreslås i första hand ske inom ramen för StAF:s arbe-
te. Där kan dock SSCO och staden initiera bildandet av  tillfälliga arbetsgrupper kring särskilda 
frågor om behov föreligger.  
 
Ett samarbete mellan Stockholms stad,  StAF och SSCO 
Det finns mycket att vinna på att Stockholms stad går in som en aktiv part i samarbetet med 
StAF och SSCO. För staden bör samarbetet ha fyra syften. 

•  Samordna information om all kommunal vuxenutbildning med information om den ut-
bildning som erbjuds på universiteten och högskolor för att förbättra servicen för med-
borgarna.  

•  Samarbeta med universitet och högskolor för att locka fler av kommunens invånare att 
läsa vidare. Särskilda insatser bör riktas till medborgare från studieovana miljöer och 
medborgare med utrikes bakgrund.  

•  Samarbete med studentorganisationer, universitet och högskolor för att höja stadens at-
traktivitet som arbetsgivare och därmed trygga personalförsörjningen i ett läge när sta-
den står inför stora pensionsavgångar.  

•  Tillsammans marknadsföra Stockholm nationellt och internationellt som en kunskaps- 
och vetenskapsstad bl.a. för att locka hit studenter, forskare och kunskapsintensiva före-
tag.  

 Tidigare har arbetsförmedlingarna arbetat också med studieinformation. Så är inte fallet i dag. 
Det finns därför ett ökat behov av en lätt åtkomlig information om såväl vuxenutbildning som 
högskoleutbildning, och en fördel är om den finns samlad på ett ställe. Detta skulle kunna kom-
ma till stånd om delar av Vuxenutbildningscentrum samlokaliserades med StAF i lokalerna i 
Kulturhuset. 
 Såväl StAF som Utbildningsförvaltningen har studieinformation på sina respektive hemsidor. 
Till detta kommer den nystartade sajten www.stockholm.se/student som vänder sig till dem som 
studerar eller tänker börja studera i Stockholm. Informationen skulle kunna förbättras och effek-
tiviseras genom ett samarbete mellan nämnda aktörer. 
 Anordnandet av seminarier, mässor och andra temainriktade aktiviteter vore ett sätt att visa på 
hela bredden av utbildningar inom ett område. Så skulle exempelvis information om allting om 
vårdyrken, från sjukvårdsbiträde till medicinsk forskning, kunna utgöra ett tema. Samtidigt kunde 
man då ge möjligheter att träffa såväl studerande inom de olika utbildningarna som aktiva yrkes-
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utövare. Andra teman skulle kunna vända sig till dem som har utländsk förutbildning, till perso-
ner med vissa funktionshinder, till personer som vill arbeta inom mediavärlden osv. 
 Validering är ett områden som är svårt och ofta arbetskrävande men som är viktigt för den 
enskilde individen. Både staden och UoH behöver arbeta mycket med detta och här finns det 
samordningsvinster att göra. 
 Mixade studier som Collegeutbildningar blir troligen viktigare i framtiden. Det finns i dag 
enstaka exempel i Stockholm men ett nära samarbete med de kontakter som finns på ömse håll 
gör att det denna typ av utbildningar lättare kommer till stånd. Det handlar t.ex. om samverkan 
mellan gymnasieskola samt universitet och högskolor om gemensamma utbildningar. 
 Ett partnerskap mellan staden och StAF innebär att staden lättare skulle  få tillgång till fort-
bildning, aktionsforskning och metodutveckling från regionens UoH, något som kommer att leda 
till att stadens anställda kan få tillgång till kompetenshöjning av hög kvalitet och kommer närma-
re forsknings- och utvecklingsfronten. 
 Det är en stor fördel om staden och UoH tillsammans marknadsför Stockholm som en kun-
skaps- och vetenskapsregion. Kraftfulla satsningar på detta område skulle kunna leda till fler 
etableringar av kunskapsintensiva företag, fler utländska forskare och fler internationella studen-
ter. Allt detta leder till att stadens välstånd ökar. Men det skulle också kunna innebära att det vore 
lättare att få tillgång till stora forskningsresurser för att bilda kvalificerade forskningscentra inom 
för Sverige intressanta områden som bioteknik och IT. 
 
Organisation 
Stadsledningskontoret föreslår att Stockholms stad går in i ett aktivt samarbete med StAF och 
SSCO. Förslaget innebär att staden väljer ett gemensamt samarbetsorgan, StAF:s styrelse,  för 
samverkan med representanter för universitet och högskolor samt representanter för studenter 
istället för två separata samarbetsorgan.  
  Den nya organisationen föreslås träda i kraft den 1 januari 2006 och föregås av en för staden 
och StAF gemensam  interimistisk beredningsgrupp under andra halvåret 2005. Staden går in 
som finansiär fr.o.m. 1 juli 2005. 
 StAF:s verksamhet föreslås ledas av en styrelse med  högst 13 ledamöter varav högskolorna 
besätter 7  platser.  Ordförande utses av Stockholms Akademiska Rektorskonvent bland dess 
medlemmar och Vice ordförande utses av Stockholms stad. För varje ledamot skall även utses en 
personlig suppleant.  
 Detta samarbete bör till en början beslutas för en period om tre år med början 2005-07-01. 
Innan den perioden är till ända skall en utvärdering göras för att se om samarbetet skall perma-
nentas. 
 Styrelsen föreslås få i uppdrag att utarbeta ett avtal som reglerar parternas åtaganden och ta 
fram en aktivitetsplan för det kommande året.  
 Stockholms stad föreslås avsätta 1,25 mkr för drift andra halvåret 2005 och 2,5 mkr till årlig 
drift med början 2006.  
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    Bilaga 1 
Till Kommunstyrelsen 
 
 
Samverkan mellan Stockholms studentkårer och Stockholms stad 
 
Stockholm är en stor studentstad med ca 80 000 studenter och att studera i huvudstaden är spe-
ciellt på många sätt. Studenternas perspektiv och åsikter är betydelsefulla och behöver finnas med 
i olika frågor som behandlas i staden. Kontakten mellan politiker och studenter behöver förstär-
kas och bli kontinuerlig.   
 Jag anser därför att staden bör inrätta ett forum där studenter och politiker möts. Vid dessa 
forum bör sakpolitiska diskussioner föras med det eller de borgarråd som berörs av frågeställ-
ningen som är aktuell för mötet.  
 Inom gatu- och fastighetskontoret finns ett mycket positivt samarbete emellan studenter och 
tjänstemän. Men eftersom det finns fler frågeområden som är viktiga att belysa ur ett studentper-
spektiv bör ett nytt forum införas.  
 Studenterna kan representeras av Stockholms Studentkårers Centralorganisation (SSCO) som 
utser representanter från de olika kårerna till att delta.  
 Med anledning av detta vill jag att stadsledningskontoret får i uppgift att utarbeta ett förslag på 
hur ett forum med diskussioner mellan studenter och politiker kan organiseras.  
 
 
Stockholm 2005-04-06 
 
 
Mirja Särkiniemi 
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Bilaga 2 
 
Till Kommunstyrelsen 
 
 
Samverkan mellan Stockholms stad och Stockholms Akademiska Forum 
 
Stockholm är en kunskaps- och vetenskapsstad med 21 universitet och högskolor. Här finns ca 
80 000 studenter, 10 000 lärare och forskare och 1000 professorer. Det är en viktig grupp av våra 
invånare och Stockholms attraktionskraft beror till stor del på hur Stockholm fungerar som stu-
dentstad.  
 Nio universitet och högskolor i Stockholm samarbetar idag i Stockholms Akademiska Forum, 
StAF. Den viktigaste uppgiften för StAF är att göra Stockholm synligt både i Sverige och utom-
lands som akademisk region och som studentstad. Den enskilde blivande studenten kan få en 
samlad information om studiemöjligheterna i Stockholm. Små och medelstora företag kan också 
genom StAFs webbtjänst få kontakt med högskolevärlden för att få hjälp med olika kunskapsfrå-
gor. Vidare bedriver man projekt med extern finansiering som t ex Mobila studenter, Högskolor-
nas företagsforum som tillhandahåller uppdragsutbildning för små och medelstora företag, Gui-
deprojektet som förser museer med guider, Skugga en student för gymnasieelever etc.  
 Det är Danshögskolan, Handelshögskolan, Karolinska Institutet, Konstfack, KTH, Lärarhög-
skolan, Operahögskolan, Stockholms universitet och Södertörns högskola som ingår i StAF. 
Varje medlem bidrar till utgifterna genom att betala en viss procentsats av sin budget. Sedan 
starten 1997 har samarbetet ökat och uppdraget breddats. Idag ser StAF att samarbetet med 
Stockholms stad är viktigt för att ytterligare stärka förutsättningarna att öka stadens attraktions-
kraft för studenter, lärosäten och näringsliv.  
 Av gemensamt intresse mellan Stockholms stad och stadens högskolor och universitet är dels 
att samordna information om all vuxenutbildning i staden. Studiemöjligheter på högsko-
la/universitet och i den kommunala vuxenutbildningen bör presenteras tillsammans. Ett bättre 
samarbete mellan högskolor/universitet och Stockholms stad som arbetsplats bör också utveck-
las och stärkas. Stadens framtida rekrytering, med kommande pensionsavgångar och högre krav 
på högskoleutbildad personal, kommer att vara helt beroende av hur intressant Stockholm är 
som studieort och vårt samarbete med högskolorna och universiteten.  
 Med anledning av ovanstående vill vi att stadsledningskontoret får i uppgift att inleda samtal 
med Stockholms Akademiska Forum om förutsättningar och former för att staden ingår i StAF. 
Stadsledningskontoret ska sedan återkomma till kommunstyrelsen med ett förslag på hur samar-
betet ska se ut och kostnader för detta.  
 
 
Stockholm 2005-05-09 
 
 
Mirja Särkiniemi (s)     Åsa Romsson (mp)  Ann-Margarethe Livh (v) 
 


